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P R O T O K Ó Ł  NR XIII/19 

RADY MIEJSKIEJ W DOBIEGNIEWIE 

sala nr 5 byłego Urzędu Miejskiego w Dobiegniewie  

z dnia 28 października 2019 roku 

 

W obradach udział wzięli radni /lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu/. 

Ponadto w obradach udział wzięli sołtysi oraz goście /listy obecności stanowią załącznik  

do niniejszego protokołu/. 

 

Ad.1.  

Otwarcia XIII sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej, poprosił radnych o zalogowanie 

się do systemu do głosowania, co jest równoczesne ze sprawdzeniem obecności i ustaleniem 

kworum oraz powitał Panią Sylwię Łaźniewską Burmistrz Dobiegniewa, Pana Jacka 

Antropika Skarbnika Gminy, Panią Agnieszkę Walendzik Prezes PUK „Komunalni”, Pana 

Karola Golec Przewodniczącego Zarządu CZG SGO5, Panią Jolantę Pawlak Dyrektor 

Gminnego Zespołu Szkół, Panią Agnieszkę Żendełek Dyrektor Przedszkola „Baśniowa 

Kraina”, Panią Barbarę Kusal Dyrektor Żłobka Miejskiego, kierowników jednostek 

podległych, sołtysów, radnych. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej w Dobiegniewie otworzył punkt 2 porządku obrad 

sesji i wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad następujących projektów uchwał  

w sprawie: 

 nieodpłatnego przejęcia od Skarbu Państwa – Krajowego Ośrodka Wsparcia 

Rolnictwa Oddział Terenowy w Gorzowie Wlkp. nieruchomość zabudowaną do 

zasobu komunalnego Gminy Dobiegniew. 

 Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2019-2024, podjętej 

uchwałą Nr II/8/18 Rady Miejskiej w Dobiegniewie z dnia 17 grudnia 2018r.  

oraz w pkt 10. Analizę oświadczeń majątkowych. 

 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Rada zmiany do porządku przyjęła jednogłośnie: za głosowało 14 radnych, przeciw  

0 radnych, wstrzymało się 0 radnych. 

Rada porządek obrad przyjęła jednogłośnie: za głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, 

wstrzymało się 0 radnych. 
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Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Odczytanie protokołu pokontrolnego Komisji Rewizyjnej. 

4. Informacja o działalności Burmistrza między sesjami. 

5. Wnioski i zapytania. 

6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny. 

7. Informacja na temat rewitalizacji miasta (zadania wykonane w 2019 r. i plan zadań do 

wykonania w 2020r.) 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany uchwały budżetowej gminy na 2019 rok. 

b) wyznaczenia aglomeracji Dobiegniew.  

c) regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie Gminy Dobiegniew. 

d) zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych.  

e) nieodpłatnego przejęcia od Skarbu Państwa – Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa 

Oddział Terenowy w Gorzowie Wlkp. nieruchomość zabudowaną do zasobu 

komunalnego Gminy Dobiegniew. 

f) Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2019-2024, podjętej uchwałą 

Nr II/8/18 Rady Miejskiej w Dobiegniewie z dnia 17 grudnia 2018r.  

9. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 

10.  Analiza oświadczeń majątkowych. 

11. Komunikaty. 

12. Zamknięcie obrad sesji.  

 

 

Ad.3. Pan Dariusz Majowicz Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał protokół 

pokontrolny Komisji Rewizyjnej z dnia 22 października 2019 roku, który stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu.  
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Ad.4. Informację Burmistrza miedzy sesjami przedstawiła Pani Sylwia Łaźniewska Burmistrz 

Dobiegniewa: 

 Dnia 02 października gościłam Senatora Pana Waldemara Sługockiego wraz  

z dyrektorem Departamentu Infrastruktury Urzędu Marszałkowskiego. Rozmowy 

dotyczyły modernizacji ul. Poznańskiej w Dobiegniewie.   

 

 Tego samego dnia w Urzędzie Stanu Cywilnego w Dobiegniewie odbyła się uroczystość 

50-lecia pożycia małżeńskiego, którą obchodziło 8 par z Gminy Dobiegniew. 

 

 Następnie odbyło się Kierownictwo Urzędu. Omawiane sprawy to trwające inwestycje  

w Gminie Dobiegniew oraz sprawy bieżące. 

 

 Dnia 04.10 składałam gratulacje Panu Władysławowi Dajczakowi Wojewodzie 

Lubuskiemu, który w wyborach Parlamentarnych uzyskał mandat Posła.  

 

 Dnia 05.10 odbyło się Koncert Charytatywny dla naszego małego mieszkańca 

Dobiegniewa, WOJOWNIKA JASIA. Bardzo serdecznie dziękuję wszystkim  

za zaangażowanie zarówno organizatorom jak i artystom. 

 

 Dnia 08.10 w Poznaniu odbyło się spotkanie gmin, które znajdują się w obszarze Natura 

2000. Rozmawialiśmy o sposobach pozyskania dodatkowych środków do finansowania 

działalności naszych gmin – subwencja ekologiczna. 

 

 Dnia 09.10 uczestniczyłam w posiedzeniu Zarządu CZG SGO5. Sprawy dotyczyły 

założeń przetargowych na odbiór, zagospodarowanie i transport nieczystości stałych.   

 

 Dnia 11.10 odbyło się uroczyste otwarcie świetlicy wiejskiej w m. Ługi z programu 

Senior+, gdzie gościliśmy Wojewodę Lubuskiego Pana Władysława Dajczaka, Starostę 

Strzelecko – Drezdeneckiego Pana Bogusława Kierusa oraz Z-cę Głównego Inspektora 

Ochrony Środowiska Pana Marka Surmacza oraz  Gmina Dobiegniew w partnerstwie z 

Amt Golzow realizowała kolejną edycję projektu „Polsko-niemieckie spotkanie seniorów 

– barwy jesieni”, współfinansowany z Programu Współpracy INTERREG V A 

Brandenburgia – Polska 2014-2020 w ramach Europejskiej Współpracy Terytorialnej. 

Bardzo serdecznie dziękuję Pani Sołtys za uroczyste przygotowanie otwarcia świetlicy. 
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Dziękuję Panu Przewodniczącemu i Radnym Rady Miejskiej za obecność na tej 

uroczystości. 

 

 Dnia 12.10 uczestniczyłam w XX Jubileuszowym Dniu Seniora w Drezdenku.  

 

 Dnia 13.10 odbyły się Wybory Parlamentarne.  

 

 Dnia 14.10  odbyła się uroczystość z okazji Święta Edukacji Narodowej oraz Ślubowanie 

Klas I. Na ręce Pani Dyrektor składam najszersze podziękowania za przygotowanie 

ślubowania klas 1 oraz Święto Edukacji Narodowej w auli Gminnego Zespołu Szkół.  

 

 Dnia 17.10 odbyła się Komisja Społeczno – Oświatowa oraz tego dnia Diamentowe 

Gody obchodzili Państwo Łucja  i Kazimierz Ignasiak oraz Anna i Henryk Grzybek. 

 

 Tego samego dnia odbył się Zarząd OSP, gdzie rozmawialiśmy o potrzebach jednostek 

OSP i dodatkowych funduszy, z których jednostki mogą korzystać. Bardzo serdecznie 

chciałabym podziękować tym jednostkom, które otrzymały dofinansowanie z programu 

5000+. 

 

 Dnia 19.10 uczestniczyłam w uroczystości 60-lecia pożycia małżeńskiego Państwa 

Strączewskich.   

 

 Dnia 20.10 wzięłam w udziału w obchodach Hubertusa 2019 w Głusku. 

 

 Dnia 21.10 odbyło się spotkanie Zarządu CZG SGO5 z Zarządcami Wspólnot 

Mieszkaniowych. Sprawy dotyczyły nowo obowiązującej ustawy o gospodarowaniu 

odpadami. 

 

 Dnia 22.10 gościłam Pana Dyrektora PGNiG, gdzie podpisaliśmy wspólne porozumienie 

dotyczące współpracy na rzecz poprawy jakości powietrza atmosferycznego w Gminie 

Dobiegniew. Jutro w Urzędzie Miejskim od godz.12 do godz.15 będzie czynny punkt 

konsultacyjny odnośnie korzystania z pierwszej sieci gazociągu. Wszystkich 

mieszkańców bardzo serdecznie zapraszam.      

 

 Dnia 22.10 odbyła się Komisja Finansowo – Gospodarcza oraz Komisja Rewizyjna.  

W godzinach popołudniowych spotkałam się z mieszkańcami Sarbinowa  
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i Podleśca. Sprawa dotyczyła dofinansowania budowy przydomowych oczyszczalni 

ścieków. 

 

 Dnia 23-25.10 brałam czynny udział w Polskim Kongresie Przedsiębiorczości  

w Olszynie, gdzie Gmina Dobiegniew promowała tereny inwestycyjne i walory 

turystyczne. Kapituła Kongresu przyznała wyróżnienie w kategorii Ekostrateg 2019  

za projekty związane z ochroną środowiska. 

 

 Budżet Obywatelski – informacja z dnia 21 października 2019 roku Burmistrza 

Dobiegniewa. Głosowanie na projekty zgłoszone do Budżetu Obywatelskiego  

w Dobiegniewie na rok 2019 trwać będzie od 02 do 08 listopada 2019 roku. Karty do 

głosowania będą dostępne w siedzibie Urzędu Miejskiego w Dobiegniewie ul. Obrońców 

Pokoju 24 w terminach i godzinach głosowania. Wszelkie informacje dostępne są na 

stronie internetowej oraz na tablicach ogłoszeń. 

 W gminie można również składać wnioski do programu „Czyste powietrze”, również 

wszelkie informacje dostępne są na stronie internetowej. 

 

Ad.5. Wnioski i zapytania. 

 Zdzisław Pajdowski Przewodniczący ZO – zwrócił się, aby zgłosić do Starostwa 

Powiatowego naprawę drogi na ul. Mickiewicza przed i za przejazdem kolejowym.  

 Zbigniew Kołodziej radny – zapytał czy oczyszczalnia ścieków przyjmie osad  

z przydomowych oczyszczalni ścieków. 

 Bernard Szyrwiński radny – poinformował, że suche drzewo przy bloku na ul. Poznańskiej 

zagraża bezpieczeństwu.  

 Pytanie skierował do Pani Prezes PUK „Komunalni” odnośnie mieszkańca ul. Polnej, 

który zwrócił się z pytaniem, kto jest odpowiedzialny za awarię zaworu przy posesji.  

 Leszek Wieczór Wiceprzewodniczący RM – złożył wniosek w imieniu Wspólnoty 

Mieszkaniowej ul. Wojska Polskiego nr 13 o wykonanie chodnika do zsypu betonowego,  

który znajduje się przy Wspólnocie Mieszkaniowej Wojska Polskiego Nr 14. 

 Marzena Wierzbicka radna – podziękowała Pani Prezes PUK „Komunalni” za postawienie 

krzyża na cmentarzu w Radęcinie i jednocześnie zwróciła się z prośbą o zrobienie bramy 

na cmentarzu. 

 Marek Kowalczyk Przewodniczący RM – poprosił Pana Karola Golca Przewodniczącego 

Zarządu CZG SGO5 o przedstawienie informacji w związku z nową ustawą śmieciową.  
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 Karol Golec Przewodniczący Zarządu CZG SGO5 – poinformował, że we wrześniu br. 

weszła nowa ustawa śmieciowa, która wnosi szereg zmian. Do dnia 31 marca 2020 roku 

obowiązuje nas dotychczasowy przetarg. Nowa ustawa wprowadza konieczność segregacji 

śmieci oraz zmianę sposobu zapłaty z ryczałtu na zapłatę za tonę śmieci, co powodować 

będzie wzrost ceny za śmieci od osoby. Będą wprowadzane również dotkliwe kary za 

niesegregowanie śmieci – od dwukrotności do czterokrotności ceny śmieci.  

 Zdzisław Pajdowski Przewodniczący ZO – zapytał o segregację śmieci we wspólnotach. 

 Sylwia Łaźniewska Burmistrz – poinformowała, że ustawodawca ustalił ramy, w jakich 

mamy się poruszać i trzeba będzie tego przestrzegać. Gmina Dobiegniew jest  

w komfortowej sytuacji, ponieważ obsługuje własna spółka i nie ma problemu z odbiorem 

śmieci od mieszkańca. Po nowym roku zaplanowane są spotkania z mieszkańcami na 

terenach wiejskich, aby o tej sytuacji informować i tłumaczyć jak ma wyglądać segregacja.      

 Karol Golec Przewodniczący Zarządu CZG SGO5 – zwrócił się z prośbą o przekazywanie 

informacji o śmieciach dalej, aby ludzie nie byli zaskoczeni podwyżką.  

 Marek Kowalczyk Przewodniczący RM – zapytał, czy nie trzeba będzie zrobić małej 

sortowni w gminie, bo co będzie ze śmieciami z obiektów turystycznych, koszy miejskich, 

leśnych parkingów, ponieważ w takich miejscach nie ma segregacji śmieci.  

 Sylwia Łaźniewska Burmistrz – poinformowała, że to jest świetny pomysł, ale najpierw 

zmodernizujmy oczyszczalnię ścieków. 

 Bartosz Jabłoński radny – zapytał czy do przetargu będzie również przygotowywać się 

PUK „Komunalni” czy tylko związek? 

 Sylwia Łaźniewska Burmistrz – poinformowała, że będzie dążyła, aby spółka nadal była 

podwykonawcą, ale to dopiero po wyłonieniu głównego wykonawcy.  

 Paweł Łysiak radny – poinformował, że Gorzów ma przygotowane bardzo dobrze 

opracowane ulotki odnośnie segregacji śmieci. Zapytał również, co będzie z gabarytami. 

 Sylwia Łaźniewska Burmistrz – poinformowała, że to się nic nie zmieni – Punkt 

Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych nadal będzie przy oczyszczalni ścieków.   

 

Ad.6. Nie było pytań odnośnie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni 

rok szkolny. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Ad.7. Informację na temat rewitalizacji miasta przedstawiła Pani Sylwia Łaźniewska 

Burmistrz. Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
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Następnie Przewodniczący RM ogłosił 10 minut przerwy.  

 

Ad.8. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmiany uchwały budżetowej gminy na 2019 rok. 

 Jacek Antropik Skarbnik Gminy – poinformował, że zmiany dotyczą sprawy 

związanej z projektem Muzeum Woldenberczyków i te wydatki, które były planowane 

na ten rok inwestycyjne wydatki zostają zdjęte z planu po stronie dochodów oraz 

część wydatków bieżących, która zostaje zdjęta z tego projektu zasila wydatki bieżące 

referatu Pana Marcina Pawłowskiego, natomiast część z tych wydatków bieżących jest 

planowana na ten rok w ramach tego projektu jest i będzie realizowana. Z tym jest też 

związane zwiększenie dochodów, blisko 90 tys. zł, ponieważ najpierw gmina musi 

wydać swoje pieniądze, a później będą refinansowane wydatki. Druga zmiana dotyczy 

Centrum Integracji Społecznej, który realizuje projekty prospołeczne i zwiększamy po 

stronie dochodów i wydatków z tytułu realizowanych projektów kwotę 98.600zł. 

Pozostałe zmiany dotyczą bieżących przesunięć związanych z sołectwami oraz Pani 

Galina Zygadło wnosi o zwiększenie pozwoleń na handel alkoholem o 10.000zł –  

i to zostaje, jako środki znaczone, rozpisane po stronie wydatków. Zmiana 

Wieloletniej Prognozy Finansowej jest związana głownie z tym, że Pani Burmistrz 

wprowadza dwa przedsięwzięcia, które będą realizowane w przyszłym roku  

i o których wspominała są to te drogi z funduszu dróg samorządowych.  

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymało 

się 0 radnych. Wyniki głosowania stanowią załącznik do protokołu.  

Uchwała została zarejestrowana pod pozycją XIII/84/19 i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

b) wyznaczenia aglomeracji Dobiegniew.  

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymało 

się 0 radnych. Wyniki głosowania stanowią załącznik do protokołu.  

Uchwała została zarejestrowana pod pozycją XIII/85/19 i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

c) regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie Gminy Dobiegniew. 



8 
 

Pan Marek Kowalczyk Przewodniczący RM poinformował, że w uchwale usunięto załącznik 

2 i 3, dlatego że regulamin nie może określać elementów wniosku, gdyż czyni to ustawa.  

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymało 

się 0 radnych. Wyniki głosowania stanowią załącznik do protokołu.  

Uchwała została zarejestrowana pod pozycją XIII/86/19 i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

d) zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych.  

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymało 

się 0 radnych. Wyniki głosowania stanowią załącznik do protokołu.  

Uchwała została zarejestrowana pod pozycją XIII/87/19 i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

e) nieodpłatnego przejęcia od Skarbu Państwa – Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa 

Oddział Terenowy w Gorzowie Wlkp. nieruchomość zabudowaną do zasobu 

komunalnego Gminy Dobiegniew. 

Sylwia Łaźniewska Burmistrz – poinformowała, że składany jest wniosek do Krajowego 

Ośrodka Wsparcia Rolnictwa, ponieważ w m. Podlesiec mamy zbiornik bezodpływowy, aby 

nam tą inwestycję sfinansowali, tj. zakupili nowy zbiornik, ale warunkiem jest, że później 

gmina musi to mienie przejąć na swój majątek. Załącznikiem do wniosku musi być uchwała.   

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymało 

się 0 radnych. Wyniki głosowania stanowią załącznik do protokołu.  

Uchwała została zarejestrowana pod pozycją XIII/88/19 i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

f) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2019-2024, podjętej uchwałą 

Nr II/8/18 Rady Miejskiej w Dobiegniewie z dnia 17 grudnia 2018r.  

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymało 

się 0 radnych. Wyniki głosowania stanowią załącznik do protokołu.  

Uchwała została zarejestrowana pod pozycją XIII/89/19 i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 
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Ad.9.  Odpowiedzi na wnioski i zapytania.  

 Sylwia Łaźniewska Burmistrz – poinformowała, że jeżeli chodzi o ul. Mickiewicza 

napisane zostanie stosowne pismo do Pana Starosty. Pani Burmistrz ma również wiedzę,  

że tam jest problem z instalacją wód burzowych. Wspólnie z powiatem sprawdzone 

zostanie, jaki będzie koszt tego udrożnienia i czy zapobiegnie powstawianiu wielkiej 

kałuży.  

 Jeżeli chodzi o suche drzewo Referat Komunalno – Gospodarczy zajmie się tą sprawą. 

 Jeżeli chodzi o zrobienie chodnika pomiędzy blokami na ul. Wojska Polskiego 13 a 14 

przy można to zaplanować przy konstruowaniu projektu budżetu na przyszły rok.   

 Jeżeli chodzi o naprawę drogi za przejazdem kolejowym na ul. Mickiewicza jest to pas 

kolei i gmina będzie monitować w tej sprawie.   

 Agnieszka Walendzik Prezes PUK „Komunalni” – poinformowała, że odnośnie 

przydomowych oczyszczalni ścieków złożony zostanie wniosek - termin jest do końca 

października z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich „zaprojektuj i wybuduj”.  

Okres realizacji tego zadania jest do 2020 i do tego czasu poczynione zostaną starania,  

aby zmodernizowana została oczyszczalnia ścieków. Natomiast, jeśli chodzi o osad  

z przydomowych oczyszczalni ścieków będzie zbierany raz w roku.  Jeśli chodzi o awarię 

zaworu głównego Pani Prezes poprosiła, aby właściciel posesji, przy której była awaria 

zgłosił się do Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych. Pani Prezes poinformowała również, 

ze w przyszłym roku postara się, aby brama na cmentarzu w Radęcinie została zrobiona.  

 

Ad.10. Pan Marek Kowalczyk Przewodniczący Rady przeczytał pismo od Naczelnika Urzędu 

Skarbowego w Drezdenku z dnia 22 października 2019 roku oraz przedstawił analizę 

oświadczeń majątkowych. Analiza stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Ad.11.  Komunikaty.  

 Zdzisław Pajdowski Przewodniczący RM – podziękował za zamontowanie oświetlenia na 

ul. Mierzęcińskiej.  

 Sylwia Łaźniewska Burmistrz – zaprosiła serdecznie na obchody Święta Niepodległości 

dnia 11listopada.  

 W związku ze zbliżającym się Świętem Zmarłych Pani Burmistrz zwróciła uwagę 

na utrzymanie porządku w parku.  

 Marek Kowalczyk Przewodniczący RM – zwrócił się do radnych o wspólne składanie 

wiązanki kwiatów podczas uroczystości dnia 11 listopada. 
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 Bernard Szyrwiński radny – podziękował za przycięcie drzew na ul. Polnej.  

 

Ad.13. Z uwagi na wyczerpanie się porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XIII sesję 

Rady Miejskiej w Dobiegniewie, dziękując za udział w obradach radnym oraz zaproszonym 

gościom. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant 

Kamila Putek 

   Przewodniczący Rady Miejskiej 

                                                                                                   w Dobiegniewie 

                                                                                               /-/ Marek Kowalczyk 

 


